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  Protokół nr XXXVI/2017 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się  dnia  

31 sierpnia 2017 roku w  godzinach 1300 – 1445 

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 11 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek - Sekretarz Gminy 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji  

6. Pan Jarosław Jopek – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

7. Pani Renata Dąbrowicz – Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Inowłódz 

8. Pani Barbara Maciejczyk – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

9. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

10. Pani Ewa Kwaśkiewicz - Tomasik – Inspektor ds. ochrony środowiska 

11. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2017-2030. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2017. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu określającego szczegółowy 

tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Inowłódz. 

11. Rozpatrzenie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/149/2009 Rady Gminy Inowłódz 

z dnia 19 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki wypłacania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli, 

a także ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe zasady 

przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Inowłódz. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

(dz. nr 178/1 i 179 w Konewce). 
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13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody (drzewo gatunku 

klon srebrzysty rosnące na dz. nr 6/8 w Spale). 

14. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXXV sesji. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady XXXVI sesji            

VII kadencji oraz powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni Ewa Korzeniewska, 

Arkadiusz Łon, Marek Leszczyński i Sławomir Rozwadowski usprawiedliwili swoją 

nieobecność.   

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

 

Ad. 3 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty.  

 

Ad. 4  

Protokół z obrad XXXV sesji został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

 informacja Wójta Gminy Inowłódz o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2017 r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz informacją o przebiegu 

wykonania planu finansowego Gminnego Centrum Kultury; 

 pismo od Związku Nauczycielstwa Polskiego – Zarządu Oddziału Powiatowego,                

znak ZOP ZNP 155/035/2017 z dnia 24 sierpnia 2017 r. dotyczące pozytywnego 

zaopiniowania przesłanych projektów uchwał; 

 wniosek Pani Bożeny Cieślak w sprawie udostępnienia dojazdu do nieruchomości 

nr dz. 3319/2 w Inowłodzu przez nieruchomości gminne oznaczone nr dz. 3319/1 

i 3325/1; 

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak PNIK-I.4131.637.2017 

z dnia 19.07.2017 r. wskazujące nieistotne naruszenie prawa w Uchwale Rady Gminy 

Inowłódz Nr XXXV/216/2017 z dnia 22.06.2017 r.; 

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak SO-II.6112.48.2017 z dnia 

27.07.2017 r. informujące, iż w budżecie Wojewody Łódzkiego znajdują się wolne 

środki przeznaczone na realizację pomocy dla repatriantów i ich rodzin udzielanej 

przez gminy; 

 informacja od Ligii Krajowej dotycząca zasad przyznawania nagrody im. Grzegorza 

Palki, wraz z wnioskiem i regulaminem; 
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 pismo przekazane przez Wójta Gminy Inowłódz z Centrum Obsługi Przedsiębiorcy 

w Łodzi, znak WND-RPLD-03.05-00-1/016/17-WM-RŁ z dnia 10.07.2017 r. 

informujące, iż wyposażenie terenu dookoła zrekonstruowanego zamku w Inowłodzu 

w ławki parkowe nie będzie kolidowało z przyjętymi zasadami trwałości projektu; 

 stanowisko Sejmiku Województwa Łódzkiego z dnia 20 czerwca 2017 r. w sprawie 

obrony demokratycznego samorządu.  

 

Następnie Pan Przewodniczący kontynuował informację o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami, informując, iż uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego 

w Publicznej Szkole Podstawowej i Publicznym Gimnazjum w Inowłodzu oraz zebraniu 

sprawozdawczym Lokalnej Organizacji Turystycznej w Spale. Ponadto brał udział 

w następujących imprezach: Nocy Świętojańskiej w Inowłodzu, Powiatowym Przeglądzie 

Orkiestr Dętych w Spale (02.07.2017 r.), „Imieninach Anieli” w Inowłodzu (05.07.2017 r.), 

koncercie zespołu Trebunie-Tutki z gośćmi w Inowłodzu (29.07.2017 r.), VIII Pikniku 

Rodzinnym w Liciążnie (05.08.2017 r.) oraz w Dniach Gminy Inowłódz (19-20.08.2017 r.). 

Oprócz tego 17.08.2017 r. Pan Przewodniczący uczestniczył w zebraniu wiejskim w Spale.  

W środy pełnił dyżury w Urzędzie Gminy Inowłódz w godz. 1530 - 1700. 

 

Radny Piotr Krotosz podziękował za udzielenie informacji w sprawie swojego wniosku 

dotyczącego wyposażenia terenu wokół zamku w Inowłodzu w ławki parkowe. Dodał, iż ma 

nadzieję, że wkrótce zostaną zakupione i zamontowane.  

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Do powyższej informacji radni nie zgłosili żadnych uwag ani zapytań.  

 

Ad. 7  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2017-2030. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik, by omówiła powyższy punkt łącznie 

z kolejnym w sprawie zmian budżetu na 2017 r. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany po stronie planu dochodów – w dziale 750 wynikają 

z otrzymania refundacji z Powiatowego Urzędu Pracy za wyposażenie dwóch stanowisk 

pracy. Kolejna zmiana w dziale 758 – dokonuje się zwiększenia planu dochodów związanych 

ze zwiększonymi wpływami odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych. 

W dziale 801 zwiększono plan dochodów w związku z otrzymaniem większych środków 

od innych gmin za dzieci uczęszczające do przedszkola w Inowłodzu. Zwiększenie planu 

dochodów w dziale 852 dotyczy rozliczeń z lat ubiegłych, natomiast w rozdziale 85228 

wpływów z usług opiekuńczych. Zwiększenia dochodów majątkowych w dziale 754 wynikają 

z zawartej umowy z Województwem Łódzkim na udzielenie pomocy finansowej dla Gminy 

Inowłódz z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań z zakresu zakupu sprzętu służącego 

ochronie życia. Kolejne zwiększenie w dziale 801 dotyczy zwrotu środków otrzymanych jako 

końcowe rozliczenie zadania inwestycyjnego: ”Kompleksowa termomodernizacja, w tym 

instalacja paneli fotowoltaicznych, pomp ciepła wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną 

budynku Publicznej Szkoły Podstawowej i Publicznego Gimnazjum w Inowłodzu”. Kolejna 

zmiana w dziale 900 – dokonano zwiększenia dochodów w związku z podpisaną umową 
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na dofinansowanie ze środków z Unii Europejskiej na zadanie: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Zakościele, gmina Inowłódz” i „Rozbudowa sieci wodociągowej 

w miejscowości Królowa Wola do miejscowości Konewka i Spała, gmina Inowłódz”. 

Kwota dofinansowania tego zadania wynosi 715 789,00 zł, z czego w 2017 r. Gmina otrzyma 

413 941,00 zł, natomiast w 2018 r. 301 848,00 zł. W dalszej kolejności Pani Skarbnik 

omówiła zmiany po stronie planu wydatków. Zwiększenie w dziale 400 na wydatki bieżące 

w wysokości 10 000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie operatu wodno-prawnego 

do hydroforni. Zmniejszenie wydatków majątkowych dotyczy zadania „Modernizacja 

wodociągu w Konewce”. Zadanie to będzie realizowane w ramach nowego zadania 

inwestycyjnego „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zakościele, gmina Inowłódz 

i rozbudowa sieci wodociągowej z miejscowości Królowa Wola do miejscowości Konewka 

i Spała”. W tym dziale zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 2 770,00 zł w związku 

z zakupem zastawu inkasenckiego. W dziale 600 dokonuje się zmniejszeń na zadania 

inwestycyjne, w związku z zakończeniem realizacji i dotyczy to: przebudowy drogi gminnej 

w miejscowości Konewka 9 869,00 zł; modernizacji drogi gminnej nr 116184E 

w miejscowości Zakościele 1 530,00 zł; modernizacji drogi gminnej ul. Tulipanowej 

w Inowłodzu 25 700,00 zł, przebudowa drogi gminnej w Żądłowicach 50 000,00 zł. Kolejne 

zmiany nastąpiły w dziale 695, gdzie planuje się wydatki na budowę chodników: 

w Zakościelu 17 000,00 zł i w Dąbrowie 36 000,00 zł. Zwiększenie w dziale 700 dotyczy 

zapłaty odszkodowania z tytułu wygaśnięcia prawa użytkowania wieczystego - dotyczy 

to drogi przy torach kolejowych w Brzustowie. Kolejne zwiększenie w dziale 710 dotyczy 

przystąpienia do zmiany planu miejscowego w Spale – dotyczy to terenu wokół hotelu 

„Prezydent” w Spale. Zmniejszenie w dziale 750 dotyczy zakupu kosiarek samojezdnych – 

zadanie zostało zrealizowane, koszty były mniejsze niż zakładano. Zwiększenie w dziale 754 

dotyczy zabezpieczenia środków na zakup zestawu hydraulicznego w wysokości                       

50 000,00 zł. Na ten cel pozyskano środki z pomocy finansowej z Województwa Łódzkiego 

w wysokości 20 000,00 zł. Ponadto zmniejszono o 20 000,00 zł środki na dotacje 

przeznaczone dla straży. Kolejne zmiany w dziale 900 dotyczą wprowadzenia nowego 

zadania, na które zostały pozyskane środki z zewnątrz „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Zakościele, gmina Inowłódz i rozbudowa sieci wodociągowej z miejscowości 

Królowa Wola do miejscowości Spała i Konewka, gmina Inowłódz”. Zadanie będzie 

realizowane w cyklu dwuletnim. Kolejne zmiany w tym dziale – dokonuje się zmniejszenia 

planu wydatków na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zakościele, 

gmina Inowłódz”. W rozdziale 90003 dokonano zwiększenia wydatków bieżących 

o 10 000,00 zł w związku ze zwiększonymi kosztami za wywóz śmieci z kontenerów 

rozmieszczonych na terenie gminy. Na zadanie inwestycyjne „Przebudowa jazu w km 1+054 

rzeki Gać wraz z niezbędną infrastrukturą techniczno-budowlaną oraz odmulenie zbiornika 

w miejscowości Spała” zwiększono plan wydatków o 25 000,00 zł. Kolejne zmiany 

na zadanie inwestycyjne dotyczą zadania „Adaptacja budynku użyteczności publicznej 

na potrzeby kulturalne miejscowości Królowa Wola” – zwiększenie środków o 25 000,00 zł. 

W dziale 921 zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 15 000,00 zł na koszty 

postępowania sądowego. Ostatnią zmianą jest zmiana w dziale 926, gdzie dokonano 

przesunięcia wydatków z inwestycyjnych na wydatki bieżące - jest to kwota 10 010,00 zł 

i dotyczy zagospodarowania przestrzeni i podniesienia atrakcyjności obszaru wokół świetlicy 

wiejskiej w miejscowości Liciążna, budowa placu zabaw. Przesunięcie jest dokonywane 

ponieważ, środki z Urzędu Wojewódzkiego zostały przyznane na wydatki bieżące. Ponadto 

w zmianach budżetu dokonano zmian w funduszu sołeckim, zgodnie z wnioskami złożonymi 

przez sołectwa.             
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Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/220/2017 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2017. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/221/2017 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż uchwała jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej, która stanowi, 

że do wyłącznej właściwości rady gminy należy zaciąganie długoterminowych kredytów 

i pożyczek. Wysokość kredytu jest zgodna z uchwałą budżetową i pozwoli na realizację 

zadań zapisanych w budżecie na 2017 rok, ponadto pozwoli na wszczęcie procedury 

przetargowej.     

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/222/2017 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu określającego szczegółowy tryb 

i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Inowłódz. 
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Pani Renata Dąbrowicz wyjaśniła, iż zmiana regulaminu przyznawania nagród dla 

nauczycieli dotyczy sposobu podziału środków ze specjalnego funduszu nagród, który 

stanowi 1% planowanych, rocznych wynagrodzeń dla nauczycieli. W uchwale z 2005 r. jest 

zapisane, że „70% środków z funduszu przeznacza się na nagrody dyrektora szkoły a 30 % 

na nagrody Wójta i wysokość nagrody Wójta, nie może być mniejsza niż 120 % średniego 

wynagrodzenia nauczyciela stażysty”. Zapis ten ograniczał przyznanie nagrody Wójta, więcej 

niż jednemu nauczycielowi. W przedłożonym projekcie uchwały sposób podziału środków 

przedstawia się tak, że „50% środków z funduszu przeznacza się na nagrody dyrektora 

szkoły i 50 % na nagrody Wójta”. Nie ma też zapisu o przyznaniu nagrody Wójta w tej 

wysokości 120 % średniego wynagrodzenia nauczyciela stażysty, co daje możliwość 

przyznania nagrody Wójta dla nauczyciela w każdej szkole. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Związku Nauczycielstwa Polskiego, był także konsultowany z dyrektorami 

szkół z terenu gminy.   

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/223/2017 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/149/2009 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

19 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego 

oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli, a także ustalenia Regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 

nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Inowłódz. 

Pani Renata Dąbrowicz wyjaśniła, że w wyniku zmiany uchwały dotyczącej regulaminu 

przyznawania nagród dla nauczycieli, należy zmienić uchwałę w sprawie regulaminu 

wynagradzania (rozdział 6 tej uchwały, w którym mowa o nagrodach ze specjalnego 

funduszu nagród), ze względu na zmianę procentowego sposobu podziału środków.  

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 



7 
 

Uchwała Nr XXXVI/224/2017 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

(dz. nr 178/1 i 179 w Konewce). 

Pani Ewa Kwaśkiewicz – Tomasik poinformowała, że przedmiotem uchwały są dwie działki 

o nr 178/1 i 179, położone w Konewce, użytkowane jako przydomowe ogródki warzywne. 

Dotychczasowi dzierżawcy wystąpili z pismem o przedłużenie umowy dzierżawy (działka 

nr 178/1 jest podzielona na 8 części, zaś działka 179 na 4).   

    

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Piotr Kamiński wyjaśnił, że Komisja Przestrzennego Zagospodarowania negatywnie 

zaopiniowała wniosek mieszkańców, którzy wnosili o zawarcie umowy na okres 10 lat.  

Natomiast w projekcie przedłożonej uchwały zaproponowano 3-letni okres dzierżawy 

i członkowie Komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali go.  

Komisje Oświaty i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt 

uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/225/2017 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 Ad. 13 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody (drzewo gatunku klon 

srebrzysty rosnące na dz. nr 6/8 w Spale. 

Pani Ewa Kwaśkiewicz – Tomasik wytłumaczyła, że przedmiotowe drzewo rośnie obok placu 

zabaw, przy Gaci w Spale. Klon jest rozłożysty, ma kilka konarów. Dla zapewnienia 

bezpieczeństwa publicznego konieczne jest przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych. 

Z uwagi na objęcie drzewa ochroną prawną, przed przystąpieniem do prac należy podjąć 

uchwalę w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. Dodała, że powyższy projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Oświaty, Przestrzennego Zagospodarowania i Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Posiedzenie Komisji Budżetu nie odbyło się z powodu braku qorum. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/226/2017 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 14 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXXV sesji.  

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 15  

Interpelacje i zapytania. 

Radny Piotr Krotosz zapytał, czy przewidziane jest zaprzysiężenie nowego kasztelana 

zamku w Inowłodzu? Czy będzie przedstawiony na sesji Rady Gminy? 

Pan Wójt wyjaśnił, że na otwarciu sezonu letniego, przy udziale szerokiego audytorium, przy 

wejściu do zamku, w odpowiedniej oprawie historycznej była dokonana prezentacja, 

zaprzysiężenie i informacja o tym jaka jest rola kasztelana. Jeśli radni uznają, że jest taka 

potrzeba to kasztelan zostanie zaproszony na kolejną sesję. 

 

Ad. 16  

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje. 

1. Radny Robert Pawłowski: 

 wnioskował o zamontowanie białej tablicy (oznaczającej, że to teren 

zabudowany) pod tablicą z nazwą miejscowości na Stegnach w Królowej 

Woli od strony Teofilowa (koło posesji Pana  Frejlicha). 

2. Radny Janusz Wilkowiecki wnioskował o: 

 zaproszenie  w różnych porach dnia Policji z fotoradarem na drogę 

na Stegnach w Królowej Woli,  

 uzupełnienie ubytków na drodze przy wjeździe na Konewkę.  

3. Radny Arkadiusz Łon wnioskował by przed kolejnym sezonem letnim wykonać 

przegląd miejsc wodowania i wyznaczyć miejsca gdzie będzie można wodować 

i odbierać kajaki, tak by uniknąć niepotrzebnych napięć i nieporozumień.                    

4. Radna Ewa Korzeniewska wnioskowała: 

 by zorganizować spotkanie z kajakarzami, z ludźmi i wypracować jakieś 

wspólne stanowisko. 

5. Radna Jolanta Bilska : 

 zapytała, czy wiadomo już coś nowego w sprawie chodnika 

na ul. Klasztornej w Inowłodzu?  

6. Radny Zbigniew Niemiec wnioskował o: 

 naprawę pryszniców, które znajdują się przy siłowni w Szkole 

Podstawowej w Inowłodzu (odpływy są niedrożne, baterie uszkodzone);  

 zgłosił zniknięcie znaku „ustąp pierwszeństwa”, który znajdował się na 

drodze na Kolonii I w Brzustowie (przy dojeździe do drogi prowadzącej 

na Kolonię III w Brzustowie);  

 wnioskował o wycięcie krzaków i zarośli wzdłuż drogi na III Kolonię 

w Brzustowie (przed i za wysypiskiem); 

 naprawę uszkodzonego przepustu (znajdującego się ok. 150 m. 

przed wysypiskiem) przy drodze na Kolonię III w Brzustowie.                               

7. Radny Roman Rodakowski zaproponował, by rozważyć możliwość 

zagospodarowania pomieszczenia gospodarczego (w którym znajdują się 

3 prysznice) sąsiadującego z obecnymi natryskami.  



9 
 

8. Radny Piotr Krotosz: 

 zapytał, czy to prawda, że ma powstać nadajnik sieci komórkowej 

między Inowłodzem a Królową Wolą?  

 wnioskował o oczyszczenie drogi z kostki brukowej w Teofilowie;                     

 zapytał, czy wiadomo coś w sprawie budynków po byłej masarni 

i „Rusałki” w Inowłodzu? Czy można jakoś wpłynąć na właściciela 

budynku po byłej masarni by uporządkował tę nieruchomość?                        

 o zamontowanie monitoringu w Spale przy wyremontowanym jazie.                    

Radny Robert Pawłowski zabrał głos, informując, że chciałby odnieść się do swojego 

wniosku. Wyjaśnił, iż budowa drogi na Stegnach w Królowej Woli do Teofilowa stworzyła 

możliwość, że przedsiębiorcy zwani „kajakarzami” wykorzystują tę drogę jako skrót. 

W bieżącym roku doszło już do kilku konfliktowych sytuacji, ponieważ kajakarze jadą 

z przyczepami z dość dużą prędkością i stwarza to zagrożenie dla użytkowników tej drogi. 

Często jeżdżą tam dzieci na rolkach czy rowerach. Radny podkreślił, iż umieszczenie znaku 

informującego o wjeździe na teren zabudowany spowoduje, że w przypadku jakiegokolwiek 

zdarzenia będzie świadomość, iż powinno się tamtędy przejeżdżać z odpowiednią 

prędkością. Na koniec swojej wypowiedzi zaznaczył, iż ma nadzieję na realizację tego 

wniosku.  

9. Radna Mirosława Olas wnioskowała o naprawienie i odmalowanie przystanków 

autobusowych w Brzustowie.  

10. Radny Piotr Kamiński zapytał, na jakim etapie jest sprawa przekaźnika telefonii 

komórkowej w Zakościelu? 

Pan Wójt odpowiedział, że w dniu dzisiejszym otrzymał akurat nową korespondencję w tej 

sprawie. Jak wiadomo sieć PLAY planowała wybudowanie przekaźnika dla swoich 

abonentów w Zakościelu. Na interwencję mieszkańców Zakościela zorganizowano zebranie 

na którym mieszkańcy wyrazili swój zdecydowany sprzeciw co do tej lokalizacji. Szukano 

rozwiązania, takiego, które pozwoliłoby na uniknięcie problemu w Zakościelu, 

ale jednocześnie być może rozwiązało problem o którym wszyscy wiedzą, tzn., że Królowa 

Wola na kłopot z dostępem do jakiejkolwiek sieci. Zaproponowano działkę gminną 

(zrekultywowane wysypisko śmieci między Inowłodzem a Królową Wolą) w takiej strefie, 

gdzie raczej nie powinno to nikomu przeszkadzać, natomiast dałoby nową szansę dla 

mieszkańców Królowej Woli. Jednocześnie na wniosek inwestora o wydanie decyzji 

lokalizacyjnej, została wydana decyzja odmowna. Od tej decyzji inwestor się odwołał i jest 

ona w tej chwili w procedurze odwoławczej Kolegium, natomiast równolegle trwa wymiana 

korespondencji co do tej nowej lokalizacji. W odniesieniu do tej propozycji przedstawiciel 

sieci PLAY przesłał taką prośbę, że byliby skłonni do rozpatrywania lokalizacji tam 

przekaźnika, ale za 100 złotych miesięcznie, ponieważ są bardzo duże koszty podłączenia 

przyłącza energetycznego i innych kwestii związanych z tą właśnie lokalizacją. Pan Wójt 

podkreślił, że nikt tu nie chce robić biznesu, ale kwota 100 złotych wydawała się przesadnie 

niska i zaproponował 500 złotych. W odpowiedzi otrzymał propozycję sieci PLAY, że może 

to być ewentualnie 200 złotych. Pan Wójt zaznaczył, że jest szansa dogadania się, 

nie śrubując w tym konkretnym przypadku ceny, po to by Królowa Wola wreszcie miała 

zasięg.    

 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Przewodniczący, który zaproponował 

przedyskutowanie kwestii terminów komisji stałych, jakie odbywają się przed sesją. Dodał, 

iż uwagi na bardzo różny charakter pracy radnych, należało by się zastanowić np. nad 

wyznaczeniem dwóch dni w miesiącu, w których odbywały by się posiedzenia. Przypomniał, 



10 
 

że sesje odbywają się zazwyczaj w ostatni czwartek miesiąca i można by posiedzenia 

komisji organizować w poniedziałek lub we wtorek przed sesją. Poprosił by radni 

wypowiedzieli się w tej sprawie.  

W dyskusji udział wzięli radni: Piotr Krotosz, Piotr Gawęda, Robert Pawłowski,                      

Mirosława Olas, Zbigniew Niemiec oraz Pan Wójt.  

Ustalono, że posiedzenia Komisji Stałych będą się odbywać w poniedziałki i wtorki przed 

sesją, po wcześniejszym ustaleniu terminu i godziny z przewodniczącym danej komisji.  

 

Następnie głos zabrał Pan Wójt. W pierwszej kolejności poinformował o rozpoczęciu 

prac przy budowie ścieżki rowerowej ze Spały do Inowłodza. Na Dożynki Prezydenckie 

planuje się wykonanie odcinka od centrum Spały do COSu a w przyszłości 

również oświetlenia parkowego tego fragmentu ścieżki. Inwestycja ta podzielona jest na dwa 

etapy i w chwili obecnej realizowany jest pierwszy (od Spały do Teofilowa), dla którego 

opracowana jest pełna dokumentacja. Trwają również końcowe ustalenia dotyczące 

przebiegu drugiego odcinka od Teofilowa do zamku w Inowłodzu i być może niebawem 

będzie można ogłosić przetarg na jego wykonanie. Na finiszu są także prace na Gaci 

w Spale, do końca bieżącego tygodnia powinny się zakończyć. W ostatnich dniach odbył 

się również przetarg na wykonanie prac budowlanych związanych z adaptacją budynku 

w Królowej Woli na potrzeby OSP i  przyszłym tygodniu wykonawca przystąpi do wykonania 

prac. Termin ich zakończenia przewidziany jest na koniec listopada bieżącego roku. 

Wszystko po to, by w przyszłym roku można było przygotować otoczenie tego nowego 

budynku do świętowania setnej rocznicy funkcjonowania Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Królowej Woli. W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Wójt odniósł się do kwestii 

mleczarni w Brzustowie. Poinformował, że dotarł do komornika, który prowadzi tą sprawę 

i podjął konkretne kroki w celu zakończenia procesu likwidacji tego obiektu. Gmina Inowłódz 

złożyła jako wierzyciel wniosek o egzekucję. Polegać ma to na tym, że komornik dostał taki 

mocny sygnał, żeby podjąć po raz kolejny, tym razem może skuteczny, działania w kierunku 

sprzedaży tego obiektu i rozliczenia zobowiązań jakie na nim ciążą, również tych należnych 

gminie. Dodał, iż ma nadzieję, że efekt tego będzie taki, że być może bez potrzeby 

angażowania środków finansowych przez Gminę ten obiekt stanie się za te długi podatkowe 

własnością Gminy, a jeżeli nabędzie go w drodze licytacji ktoś inny to Gmina ma szanse 

odzyskać swoje środki finansowe, być może nawet w ciągu najbliższych miesięcy. Wyjaśnił, 

iż w zmianach do budżetu jest informacja, że Gmina przeznaczyła kwotę 15 000,00 zł na 

dokonanie opłaty na pozew w związku z ubieganiem się o wykonanie stosowanych napraw, 

jeżeli chodzi o zamek w Inowłodzu. Jak wiadomo sprawa ciągnie się latami. Pan Wójt 

wyjaśnił, iż wystąpił do sądu z prośbą o zawarcie ugody, niestety wykonawca się nie zgodził. 

Przy pomocy Pani Mecenas udało się jednak dotrzeć do eksperta w dziedzinie budownictwa, 

który wykonał dodatkową opinię, jaka jest podstawą do złożenia pozwu o dokonanie napraw 

w ramach gwarancji. Wartość tych prac, które są do wykonania oszacowana została na 

kwotę ok. 300 000,00 zł. Zgodnie z taryfikatorem sądu 5% tej kwoty należy wpłacić 

w momencie składania pozwu. Pani Mecenas znalazła taką „ścieżkę”, dzięki której być może 

uda się wpłacić tylko 5 000,00 zł i złożyć wniosek o zwolnienie z pozostałych kosztów ze 

względu na dobro publiczne. Pan Wójt podkreślił, że nie można już dłużej czekać, trzeba jak 

najszybciej złożyć wniosek i sfinalizować sprawę. Kolejną omówioną kwestią, która często 

przewijała się podczas obrad Rady Gminy jest wątek kopalni w Inowłodzu. Można już 

oficjalnie poinformować, że znalazł się nowy nabywca tego obiektu. Prawdopodobnie będzie 

starał się uruchomić kopalnię. Ważne jest to, że od marca 2017 r. do urzędu wpływają 

podatki z tytułu podatku od nieruchomości. W okresie od marca do lipca wpłacał je syndyk, 
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zaś od sierpnia nowy właściciel. Wymiar tego podatku to ok. 26 000,00 zł miesięcznie. Pan 

Wójt dodał, że jest również szansa odzyskania zaległych należności podatkowych jakie miał 

ten podmiot, gdy znajdował się w stanie upadłości. Następnie przekazał informację 

nt. przebudowy odcinka drogi wojewódzkiej w kierunku Rzeczycy (odcinka ul. Tuwima 

o długości 800 m.), zaznaczając, że przetarg się już odbył i niebawem zostanie podpisana 

umowa z wykonawcą a termin zakończenia robót przewidziany jest na koniec września 2020 

r. W dalszej części swojej wypowiedzi poinformował, że w dniach 16-17 września odbędą się 

Dożynki Prezydenckie w Spale i zaprosił wszystkich do udziału w tej uroczystości. 

Opowiedział także po części na wniosek radnej Mirosławy Olas, informując, że planuje się 

przeprowadzenie przeglądu przystanków na terenie Gminy Inowłódz, tak by mieć 

rozeznanie, które wymagają remontu czy odświeżenia a które nie nadają się do dalszego 

użytkowania. Na koniec podziękował sołtysom za zaangażowanie i prace jaką włożyli 

w przygotowanie stoisk sołeckich na Dni Gminy Inowłódz.   

 

Ad. 17 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XXXVI sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz   

o godzinie 1445.        

 

 

 

          Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

               Wacław Chachuła 
 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Mierzwa 


